



[Home](#) > Press Releases

## Press Releases

### **Project manager in court over accepting \$75,000 illegal rebates to award flooring works**

**2017-3-28**

A project manager of an engineering company appeared in the Shatin Magistracy today (March 28) after being charged by the ICAC with accepting illegal rebates totalling \$75,000 from a subcontractor in relation to the award of balcony flooring works at a private housing estate.

Lui Man-tak, 37, project manager of Gallant Art Contracting Engineering Limited (Gallant Art), who was charged last Friday (March 24), faced five counts of agent accepting an advantage, contrary to Section 9(1)(b) of the Prevention of Bribery Ordinance (POBO).

No plea was taken today. Acting Principal Magistrate Mr Joseph To Ho-shing adjourned the case to April 25 this year for plea.

At the material time, Lui was a project manager of Gallant Art, a contractor for the supply and installation work of wooden floorboards at balconies of nine of the blocks (the flooring works) at a private housing estate in Wu Kai Sha.

Yiu Kei-shing was the sole proprietor of Wa Shing Metal Design and Landscaping Company (Wa Shing), which was engaged in flooring works.

The charges alleged that on five occasions between November 18 and December 31, 2015, Lui, without lawful authority or reasonable excuse, accepted rebates of \$75,000 in total from Yiu as rewards for awarding the flooring works to Wa Shing. The flooring works were said to be worth over \$1.4 million.

Lui was granted cash bail of \$10,000. He was also ordered not to leave Hong Kong, report to the Police once a week, and not to interfere with prosecution witnesses.

The prosecution was today represented by ICAC officer Kelly Ng.

Meanwhile, Yiu, 35, was also charged by the ICAC for his role in the scam in a separate case. He earlier pleaded guilty to five counts of offering an advantage to an agent, contrary to Section 9(2)(b) of the POBO.

Appearing in the Shatin Magistracy today, Yiu had his case adjourned by Magistrate Ms Ivy Chui Yee-mei to April 25 this year for sentence.

The prosecution was today represented by prosecuting counsel Selwyn So, assisted by ICAC officer Kelly Ng.

[Back to Index](#)



[主頁](#) > [新聞公佈](#)

## 新聞公佈

# 廉署起訴項目經理涉嫌收受七萬五千元非法回佣以批出地板工程今提堂

2017年3月28日

廉政公署落案起訴一名工程公司項目經理，控告他涉嫌從一名分判商收受共七萬五千元非法回佣，將一個私人屋苑的露台地板工程批予有關分判商。被告今日(三月二十八日)在沙田裁判法院應訊。

呂文德，三十七歲，嘉麗雅工程有限公司(嘉麗雅)項目經理，於上星期五(三月二十四日)被控五項代理人接受利益罪名，違反《防止賄賂條例》第9(1)(b)條。

呂今日無需答辯。署任主任裁判官杜浩成將案件押後至今年四月二十五日答辯。

呂於案發時為嘉麗雅的項目經理，嘉麗雅是負責為烏溪沙一個私人屋苑其中九座大廈的露台供應木地板並進行地板鋪設工程(該地板工程)的承建商。

姚杞成是華成鐵藝庭園設計工程公司(華成)獨資東主，承接各類地板工程。

控罪指呂涉嫌於二〇一五年十一月十八日至十二月三十一日期間，在無合法權限或合理辯解下，分別五次從姚接受共七萬五千元回佣，作為呂將該地板工程批予華成的報酬。該地板工程據報總值超過一百四十萬元。

呂獲准以現金一萬元保釋，並受命不准離開香港、每星期須向警方報到一次及不得騷擾控方證人。

控方今日由廉署人員吳小清代表出庭。

此外，姚，三十五歲，亦因涉及有關勾當而被廉署分案起訴。他早前承認五項向代理人提供利益罪名，違反《防止賄賂條例》第9(2)(b)條。

姚今日亦在沙田裁判法院應訊，裁判官徐綺薇將案件押後至本年四月二十五日判刑。

控方今日由大律師蘇啟明代表出庭，並由廉署人員吳小清協助。

[返回目錄](#)